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Amsterdam, 14 maart 2021 
Betreft: reactie NVBF op externe consultatie ‘wetsvoorstel testbewijzen’ 

 
Geachte heer, mevrouw 
 
Wij hebben kennis genomen van de mogelijkheid te reageren op het concept wetsvoorstel 
tijdelijke wet m.b.t testbewijzen covid-19. Daar maken wij graag gebruik van. 
 

Bioscoopbezoek is sinds jaar en dag populair vanwege haar toegankelijkheid. Toegankelijk in 
de zin dat het een gemakkelijk uitje is: relatief goedkoop en laagdrempelig. In het algemeen 
beslist een bioscoopbezoeker kort voor het bezoek of hij naar de film gaat en koopt 75% van 
de bezoekers het bioscoopkaartje binnen 24 uur voor de voorstelling. Door de prijsstelling is 
bioscoopbezoek voor alle lagen van de bevolking bereikbaar.  

 

Met het invoeren van een testbewijs wordt een enorme drempel opgeworpen voor de 
toegankelijkheid van bioscoopbezoek. Naar onze inschatting zal alleen een kleine groep van 
zeer fervente filmliefhebbers deze drempel accepteren. Daar komt bij de vraag waar de 
testlocaties zich bevinden. Moet een potentiële bezoeker eerst een paar kilometer afleggen 
voor een testlocatie dan zal zelfs de frequente filmliefhebber niet komen.  
Minister de Jonge stelt dat “een testbewijs voor de horeca misschien niet zo geschikt is maar 
het gaat om grootschalige bijeenkomsten”. Een bioscoop biedt geen grootschalige 
bijeenkomsten. Een testbewijs als voorwaarde is funest voor de branche.  

 
In deze context wordt ook gesproken over betaald testen.  
Minister de Jonge stelt dat “het geen onlogische gedachte is dat je over een tijd een paar 
euro extra voor de bioscoop betaalt”.  
De verhouding van de prijs voor een sneltest en een bioscoopkaartje is disproportioneel. Een 
prijs voor een sneltest van pakweg 3 euro leidt tot een totale prijsverhoging van meer dan 
30% waardoor het voor een groot deel van de bevolking niet meer voordelig is. Het 
absorberen van deze prijs door de exploitanten betekent de doodsteek voor de branche.   
 

Invoering van de verplichting van het tonen van een testbewijs heeft bovendien een groot 
aantal praktische bezwaren. 

In de eerste plaats: wie controleert of de bezoekers een testbewijs hebben? We nemen aan 
dat dat aan de medewerkers van de bioscoop wordt overgelaten. Dat zal veel problemen 
geven in geval iemand naar binnen wil, een ticket heeft, maar geen negatieve testuitslag kan 
tonen. Die problemen zullen nog ernstiger zijn als degene die geen negatieve test kan tonen 
deel uitmaakt van een gezelschap (of een gezin) waarvan de andere leden dat wel kunnen. 
Wat wordt van de bioscoopexploitant verwacht als er problemen aan de deur ontstaan? Is er 
dan een overheidsdienaar in de buurt voor assistentie? De medewerkers van de bioscoop 
zijn er niet voor opgeleid om dergelijke problemen het hoofd te bieden.  
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Voorts hechten we eraan u te wijzen op het feit de bioscopen en filmtheaters een strak 
protocol hebben opgesteld, in samenwerking met het ministerie van EZK. De gevolgen zijn 
duidelijk: er zijn tot op heden geen besmettingen als gevolg van bioscoopbezoek 
geconstateerd. De bioscopen en filmtheaters bieden dus voor zowel medewerkers als 
bezoekers een veilige omgeving. Hoewel bioscopen niet met name worden genoemd in het 
wetsontwerp nemen wij, gezien de uitlatingen van minister De Jonge, aan dat deze locaties 
wat u betreft vallen onder de algemene termen van artikel 58ra eerste lid. Dat verbaast ons, 
om de al  genoemde reden dat bioscopen niet te vergelijken zijn met evenementen. Wij 
hechten eraan dat met één maat wordt gemeten: bezoeker van het winkelbedrijf zijn 
uitgezonderd van het tonen van een testbewijs en het lijkt erop dat dat ook voor de horeca 
gaat gelden. Een bezoek aan de bioscoop duurt ongeveer 2 uur, de bezoeker zit stil en 
verlaat volgens het protocol gecontroleerd het pand. 
 
Tenslotte vragen wij ons af wat de betekenis is van het woord ‘tijdelijk’ in de titel van het 
ontwerp. Is het de bedoeling dat dat wordt gerelateerd aan de routekaart en dat het 
testbewijs echt een tijdelijke zaak is? 

 
Het wetsvoorstel zal niet helpen om het publiek weer naar de bioscoop te krijgen, laat staan 
de bioscoopbranche weer op de been te helpen. Het invoeren van een testbewijs met als 
gevolg een nog grotere bezoekersdaling dan afgelopen jaar betekent feitelijk het failliet van 
een groot deel van de branche.  

 

In afwachting van uw reactie, 
 
met vriendelijke groet,  
 
 

Gulian Nolthenius 
Directeur NVBF 
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